
1. seja Aktiva svetov staršev OŠ domžalsko-kamniške regije v šolskem letu 2019/20

Seja je potekala v sredo, 6.11. 2019, od 18.00 do 21.00 ure na OŠ Janka Kersnika Brdo.

Prisotni: Anja Podlesek (OŠ Janka Kersnika Brdo), Anton Meden (OŠ Janka Kersnika Brdo),
Aleš Božnik (OŠ Venclja Perka Domžale), Silva Brodar (OŠ Jurija Vege Moravče – sicer
predstavnica vrtca, nadomešča Dijano Sušnik), Jana Tomazin (OŠ Domžale)

Opravičili  odsotnost:  Nina  Koselj  (CIRIUS Kamnik),  Danijela  Kokalj  Švarc  (OŠ Venclja
Perka Domžale), Igor Zemljič (OŠ Toma Brejca Kamnik), Marjan Šalamun (OŠ Domžale),
Marko Juvančič  (OŠ Rodica),  Katarina Sitar  Šuštar  (OŠ Frana  Albrehta  Kamnik),  Dijana
Sušnik (OŠ Jurija Vege Moravče), Špela Grčar (OŠ Frana Albrehta Kamnik), Romana Rojc
(OŠ Dob)

Odsotnosti niso opravičili: Lidija Šubelj (OŠ Toma Brejca Kamnik), Dušan Razdevšek (OŠ
Šmartno v Tuhinju), Blaž Kovač (OŠ Dragomelj), Monika Povšič (OŠ Stranje)

V  aktiv  domžalsko-kamniške  regije  je  vključenih  14  šol,  na  današnji  seji  so  prisotni
predstavniki štirih šol. Čeprav nismo sklepčni, se odločimo, da bomo vsebinsko razpravljali,
saj sklepi, ki jih sprejmemo, nimajo finančnih posledic. Pomembno se nam zdi, da so aktivi
ZASSS delujoči, zato je dobro, da imamo sejo kljub nesklepčnosti.

Predlagani dnevni red:

1. Potrditev zapisnika prejšnje seje
2. Poročilo predsednice aktiva in predsednika ZASSS o dogajanju v obdobju od zadnje

seje ter razprava o poročilih in aktualnih temah
3. Predlogi novih članov delovnih skupin ZASSS
4. Predlog teme spomladanskega posvetovanja ZASSS
5. Delo aktiva v tekočem šolskem letu
6. Pobude, vprašanja, izmenjava dobrih praks
7. Razno

Sejo je vodila Anje Podlesek, predsednica aktiva. Zapisnik je pisala Jana Tomazin.

Sprejeli smo predlagani dnevni red.

Ad 1)
Anja Podlesek se je zahvalila podpredsednici za vodenje prejšnje seje v njeni odsotnosti.

Pregledali smo realizacijo sklepov prejšnje seje:
- Pridobitev podatkov o povprečni ceni kosil – ni bilo realizirano, saj predstavnika, ki

naj bi naredil tabelo, v katero bi vnašali podatke, ni več. Predsednica se je javila, da bo
organizirala zbiranje cen, a smo ugotovili, da namen zbiranja ni prav jasno opredeljen
oziroma dvomimo, da bi nam zbrane cene pomagale uresničiti namen, ki je bil podan
na prejšnji seji. Silva Brodar je povedala, da zdrava hrana, h kateri stremijo šole, stane,
Anton Meden pa, da je škoda, če se zdrava hrana vrže proč, ker je otroci ne jedo. Cilj
je, da so otroci siti. Bolj pomembno se mu zdi, da so razlike med šolami v prevozih,
šolah v naravi, ekskurzijah itd., kjer stroške tudi nosimo starši, in so ta področja bolj



aktualna kot cena kosil. Zato izvrševanje dogovora o zbiranju cen kosil odložimo za
nedoločen čas.

- Organizacija sej – prvo sejo bi morala gostiti OŠ Rodica, a je predsednica spregledala
dogovor s prejšnje seje, zato je tokrat seja na OŠ Janka Kersnika Brdo, druga pa bo
(skladno z dogovorom s prejšnje seje) na CIRIUS Kamnik. Dogovorimo se, da bo OŠ
Rodica gostila  seminar.  Aleš  Božnik je  ponovno povedal,  da je  OŠ Venclja  Perka
Domžale vedno pripravljena gostiti seje in seminarje.

Potrdili smo zapisnik prejšnje seje.

Ad 2)
Predsednica  je  poročala  o  dejavnostih  aktiva:  razprave  po  e-pošti,  razprava  o  soglasju  k
nabavni ceni za 1. razred, vnašali smo nabavne cene delovnih zvezkov v obrazec ZASSS,
razpravljali  smo  o  ekskurzijah  v  času  počitnic,  o  začetku  pouka,  podali  smo  mnenje  o
spremembah pravilnika o učbeniškem skladu, posodobili smo podatke v tabeli predstavnikov,
razpravljali  smo o obročnem plačevanju šole v naravi ter  o kontaktnih podatkih staršev v
razredu.

Anton Meden je kot predsednik ZASSS povedal, da novinarji pogosto sprašujejo o raznih
temah. Če je dovolj časa za odgovor, pošlje vprašanja tudi nam v mnenje, sicer odgovorijo
sami na ZASSS iz prejšnjih dokumentov. Razprave iz našega aktiva so zelo kakovostne, tudi
veliko več odzivov je  z  našega aktiva v primerjavi  z ostalimi aktivi.  Pove,  da si  ZASSS
prizadeva za premike v formalnem odnosu med Ministrstvom za izobraževanje, znanost in
šport in ZASSS. Potekali so pogovori z novim direktorjem Direktorata za osnovne šole in
vrtce  na ministrstvu. Kaže se napredek, saj je direktor bivši ravnatelj, s katerim se predsednik
pozna že od prej in ima razumevanje za to, kako dvigniti vlogo ZASSS na državni ravni. Želja
je,  da bi  bila  zveza enako obravnavana kot  svet  staršev,  čeprav noben od teh organov ni
pravna oseba. Udeležbe na seminarjih v tujini so plačljive, kar sedaj predstavniki krijejo sami,
saj ministrstvo ne more povrniti stroškov, ker ni zakonske podlage. O tem se tokrat prvič v 8
letih na zelo konkretni ravni razpravlja na ravni ministrstva. Ker ZOFVI trenutno ni odprt, so
predlagali, da v vmesnem času ZASSS ustanovi društvo, fundacijo ali nekaj podobnega, da bo
imela dostop do sredstev. Menimo, da to sicer ni dobro, ker potem ne bodo nikoli zakonsko
uredili  statusa ZASSS. Anton Meden meni,  da bi ministrstvo kot dobro gesto sodelovanja
pokazalo že s tem, da javnosti pove, da se pogovarja z ZASSS. Predlaga tudi, da ZASSS
skupaj z ministrstvom napiše predlog spremembe ZOFVI in pravilnika na zalogo za čas, ko
bo prišlo to na vrsto, možnost pa je tudi, da se sprememba ZOFVI vloži s podpisi.

Predsednica pove, da je bilo 3. 10. 2019 pri zbiranju cen DZ vpisanih podatkov iz 11 šol, a ker
so bili vnosi podvojeni in nezaključeni, je popolnih vnosov le iz 8 šol. Anton Meden predlaga,
da bi preko ravnateljev pridobili cene še za ostale šole, ker so ti podatki zelo dragoceni, saj
smo na njihovi podlagi v teh letih znižali cene delovnih zvezkov za 30 %. Pove še, da je bil
sprejet  spremenjen  pravilnik  o  učbeniškem  skladu  (uporabljati  se  prične  drugo  leto,  a
knjižničarji  naj  bi  že  sedaj  vnašali  podatke v Cobiss),  v  katerem je  določeno,  da  morajo
knjižničarji, ki jim je sedaj pravilnik uredil status, v Cobiss vnesti tudi delovne zvezke, ki jih
država nabavi za 1. in 2. razred, ter tiste, ki jih kupujejo starši. To pomeni, da bo omogočeno
spremljanje cen delovnih zvezkov na državni ravni, a bomo kljub temu še nekaj časa tudi pri
ZASSS vzporedno spremljali cene za kontrolo. Silva Brodar je povedala, da na njihovi šoli v
zapisniku ni cen delovnih zvezkov. Anton Meden predlaga, naj prakso zaradi transparentnosti
spremenijo.



Aleš Božnik je povedal, da je inšpektor na njihovi šoli prepovedal objavo liste prisotnosti pri
zapisnikih Sveta staršev. Jana Tomazin je pojasnila, da to velja le za del liste, ki ima podpise
prisotnih, saj so mogoče zlorabe, v ostalem se lista prisotnih lahko objavi.

Anton  Meden še  pove,  da  bo  v  soboto,  16.  11.  2019,  razširjena  seja  koordinacije  (člani
koordinacije  so predsedniki  aktivov)  na eni  od celjskih šol.  Tretjič  v zgodovini  zveze bo
sestanek  takega  formata,  saj  se  pripravljajo  na  menjavo  generacij.  V  ta  namen  bodo
pregledali, ali osnovna izhodišča zveze še vedno držijo (npr. ali naj zveza ostane kolektivni
organ svetov staršev ali individualno telo), pogovarjali pa se bodo tudi o tekočih zadevah. Iz
vsakega aktiva naj bi bila prisotna dva predstavnika, zato rabimo še nekoga, ki se bo poleg
Anje Podlesek udeležil seje. Anja Podlesek bo po elektronski pošti vprašala člane aktiva, kdo
bi se seje udeležil, saj se je prisotni ne morejo.

Sprejeli smo poročila predsednice aktiva in predsednika ZASSS.

Ad 3)
Na seji koordinacije 16. 11. 2019 bodo tako kot vsako leto obnovili sestavo štirih delovnih
skupin  koordinacije.  Aktivi  lahko  posredujejo  tudi  predloge  novih  članov.  Član  je  lahko
kdorkoli, ni nujno, da je starš šoloobveznega otroka. Običajno je v delovni skupini aktivnih 5
do 6 članov, vendar število članov ni omejeno, tudi mandat, čeprav se sestava obnovi vsako
leto, ni omejen.

Iz našega aktiva so v skupinah trenutno aktivni naslednji člani:
 DS za učna gradiva: Tone Meden, Špela Grčar, Anja Podlesek
 DS za kakovost: Anja Podlesek
 DS za pristojnosti in delovanje svetov staršev: Špela Grčar, Tone Meden
 DS za področje posebnih potreb: Nina Koselj

Daša Sojer,  ki  je  učiteljica v OŠ Domžale in  starš  otroka v OŠ Janka Kersnika Brdo, je
izrazila pripravljenost za sodelovanje v delovni skupini za kakovost.

Anja Podlesek bo po elektronski pošti vprašala člane aktiva, če želi kdo sodelovati v kateri od
delovnih skupin ali če kdo pozna kakšno primerno osebo, ki bi bila pripravljena sodelovati.

Anja Podlesek in Anton Meden na kratko pojasnita delo skupin. V delovni skupini za učna
gradiva je več dela, ko se pripravlja anketa in obdelujejo podatke o cenah učnih gradiv, ter ko
se piše okrožnica. Delovna skupina za kakovost je 3 leta bolj raziskovala teren, zadnje čase pa
je imela več sestankov in se je udeležila konference o kakovosti, zato je v prihodnje na tem
področju  pričakovati  največ  premikov,  pripravlja  se  tudi  okrožnica.  Delovna  skupina  za
pristojnosti in delovanje svetov staršev je najbolj konstantna, saj največ vprašanj prihaja na
ZASSS prav v zvezi s tem področjem. Skupina tudi pripravlja seminarje z vidika, kaj lahko
naredijo  sveti  staršev  na  določeno  temo  -  letos  pripravljajo  seminar  o  preprečevanju
medvrstniškega nasilja, lansko leto predlagani seminar o šolskem skladu pa je že v ponudbi in
ga  aktivi  lahko  organizirajo.  Sicer  so  v  ponudbi  tudi  druge  teme,  ki  so  po  ZOFVI  v
pristojnosti sveta staršev (nadstandard, mnenje sveta staršev pri izbiri ravnatelja itd.), in tudi
splošna tema o delovanju sveta staršev. Seminar je izpeljan kot interaktivna delavnica, ne kot
predavanje, vodijo ga člani delovne skupine. Delovna skupina za področje posebnih potreb
trenutno aktivnosti ne izvaja.

Jana Tomazin predlaga, da se glede morebitnih novih članov v delovnih skupinah v aktivu



pozove člane že na koncu šolskega leta, da lahko ti potem že na začetku šolskega leta začnejo
z iskanjem (predlaga bolj osebni pristop kot formalno iskanje preko maila) kandidatov.

Silva  Brodar  bo  strukturo  ZASSS in  delovnih  skupin  predstavila  na  svetu  staršev  in  jih
pozvala, če kdo želi sodelovati. Anton Meden spodbuja idejo, da se prek predsednikov sveta
staršev na sejah sveta staršev poroča o ZASSS, razmisliti je treba tudi o promociji ZASSS.
Aleš  Božnik  pove,  da  se  po  njegovih  izkušnjah  o  ZASSS  na  sejah  govori,  vendar  te
informacije potem ne pridejo do staršev na roditeljskih sestankih.

Ad 4)
Na koordinaciji je bil za spomladanski posvet ZASSS predlagan sistem kakovosti v smislu,
kako  bi  starši  prispevali  k  evalvaciji  kakovosti  šole.  Aleš  Božnik  pove,  da  so  pri  njih
samoevalvacije  dobre,  obsežne,  šola  ugotovi,  kaj  mora spremeniti,  niso pa v to  vključeni
starši, čeprav je dokument pred sejo objavljen, na seji pa dobijo tudi kratek povzetek. Njihova
šola je zelo samokritična,  kar se mu zdi dobro. Jana Tomazin pove,  da je na njihovi šoli
samoevalvacij kar nekaj, nekatere se čez čas ponovijo, da se ugotovi, če je napredek.

Dobro bi bilo, če bi imela vsaka šola skupino za kakovost, v kateri bi bilo tudi določeno
število staršev. Bistvo pri kakovosti je t. i. krog kakovosti – pogledati stanje, ga analizirati,
sprejeti ukrepe, jih izvajati, pogledati, ali so ukrepi dosegli namen, ali imajo učinek. Prav je,
da bi imeli kdaj tudi evalvacijo od zunaj. Ena od programskih točk ZASSS je kakovost, zato
bi bilo prav, da bi bila kakovost sistemsko urejena.

Podprli smo predlagano temo »sistem kakovosti« za spomladanski posvet ZASSS.

Ad 5)
Predsednica predlaga, da bi imeli v tekočem letu seminar o šolskem skladu, na katerega bi
povabili  ravnatelje,  predstavnike  aktiva  in  predstavnike  šolskega  sklada  (po  enega
predstavnika staršev in učiteljev).  Seminar bi izvedli  konec marca ali  začetek aprila.  Aleš
Božnik  bo  pomagal  pri  organizaciji  dogodka,  predsednica  bo  glede  gostovanja  stopila  v
kontakt z OŠ Rodica.

Silva Brodar je povedala, da starši na njihovi šoli zelo veliko prispevajo v šolski sklad (16.000
evrov).  Alešu Božniku pa se zdi  dobra praksa,  da se  imenuje člane sklada na zadnji  seji
šolskega leta pred iztekom mandata, da lahko začnejo z novim šolskim letom že takoj delati.
Jana Tomazin je zelo pohvalila delo šolskega sklada na OŠ Domžale, ki ima med drugim tudi
donacijo dela dohodnine v sklad. Anton Meden je glede slednjega povedal, da bi bilo dobro,
da se donacija dohodnine uredi celostno.

Predsednica je še predlagala, da bi imeli letos še dve seji, enako kot lansko leto.

Podprli smo predlagano delo aktiva v tem šolskem letu.

Ad 6)
Že po mailu je potekala razprava o zbiranju in uporabi kontaktov staršev za namene sveta
staršev, ki mora biti skladna z GDPR. Anton Meden je povedal, da je njihova šola letos lepo
uredila privolitve. Predstavniki razredov so prejšnja leta dobili naslove od razrednika, letos pa
so na šoli  ugotovili,  da bi to  lahko bila  težava,  zato so poslali  preko sistema obveščanja
staršem zaprosilo za soglasje, da se mail posreduje za namen obveščanja in komunikacije
glede zadev šole. Silva Brodar je pokazala osebno privolitev, ki jo je njihova šola pripravila za



starše, Jana Tomazin pa je povedala, da je tudi na njihovi šoli podlaga za zbiranje kontaktov
staršev pisna osebna privolitev, vsi podatki, ki jih zahteva GDPR, pa so objavljeni na spletni
strani šole. Predlagala je, da ZASSS predlaga ministrstvu, da se v Zakonu o osnovni šoli v
drugem odstavku 95. člena doda zakonsko podlago za zbiranje elektronskih naslovov staršev.
Tako šoli ne bi bilo treba zbirati pisnih privolitev. Anton Meden bo predlog posredoval dalje.

Jana Tomazin je vprašala, kaj je pokazala ZASSS analiza učnih obveznosti v primerjavi z
analizo Zavoda. Anton Meden je pojasnil,  da so rezultati podobni, čeprav smo na ZASSS
spraševali starše, na Zavodu pa otroke. Analiza je objavljena, meni pa, da bi bilo dobro, če bi
se iz teh podatkov še kaj izvleklo, ne le osnovnih zaključkov.

Na koncu smo govorili še o izbiri predstavnikov staršev, temi, ki je bila po mailu aktualna v
začetku šolskega leta,  ker  na nekaterih šolah niso bili  izbrani  predstavniki staršev v vseh
oddelkih. Če svet staršev nima predstavnikov staršev vseh oddelkov, potem ni konstituiran,
zato staršem ne preostane drugega, kot da predstavnika staršev izberejo. Jana Tomazin meni,
da morajo učitelji na roditeljskem sestanku zagotoviti, da je predstavnik staršev izbran, zato
dokler ga starši ne izberejo, se roditeljski sestanek ne sme zaključiti. Vprašali smo se tudi, ali
je  predstavnik  staršev  lahko  tudi  učitelj  na  isti  šoli  in  ali  je  predstavnik  staršev  lahko
predstavnik več oddelkov. Izrazili smo dvom, ali je v vzorčnem poslovniku (ki ga povzemajo
nekateri poslovniki svetov staršev šol) glede na zakon pravilno zapisano, da posamezni starš
ne sme biti hkrati predstavnik več oddelkov. Vprašanje o tem bomo naslovili na ZASSS, da
preveri pri pristojnih organih.

Zapisala:
Jana Tomazin

Anja Podlesek
predsednica ASSOŠDKR


